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Goedenavond 

 

mijn naam is Frans Hoving 

ik ben voorzitter van de Stichting Voetveer Zaandijk 

Wel een eer om het spits te mogen afbijten, het wordt volgens mij 

nog een lange avond voor u 

 

Waarom sta ik hier?  

U moet in de komende periode een besluit nemen over de toekomst 

van de Zaanse Schans 

Er is in het raadsvoorstel en alle stukken er omheen steeds sprake 

van drie toegangen tot de Zaanse Schans 

maar er is nog een vierde toegang  

en dat is het Voetveer van Zaandijk 

en daar is in alle stukken tot nu toe nog geen aandacht voor geweest 

 

Waarom zou dat wel moeten? 

Even een korte positiebepaling  

Het voetveer vaart van 1 mei tot 1 oktober op en neer tussen de 

Zaanse Schans en Oud- Zaandijk. Om precies te zijn tussen molen de 

Bonte Hen, dat is vlakbij het molenmuseum, en de Zaandijker sluis. 

 

Een toerist die de hele Schans heeft afgelopen,  

kan voor 1 euro 50 naar de overkant  

(en waar op de Zaanse Schans, dames en heren, kun je überhaupt 

nog iets met 1,50?) 

en dan loopt hij of zij met een hand-out met historische informatie 

(beschikbaar in 14 talen)  

door het oude centrum van Zaandijk en leert iets over de Zaanse 

geschiedenis  

 

Het Voetveer voegt dus waarde toe aan de Zaanse Schans voor de in 

erfgoed geïnteresseerde toerist  



 

Afgelopen jaar hebben we ruim 33.000 van zulke toeristen overgezet  

en als we naar de cijfers van de eerste twee weken van dit jaar kijken, 

worden dat er in 2025 beslist meer 

 

Het voetveer wordt gerund door zo'n 60-70 vrijwilligers en de 

opbrengst gaat, na aftrek van kosten, naar Zaanse goede doelen.  

Denkt u aan de Voedselbank, de Kledingbank, het Hospice, maar ook 

de Stichting Kalverpolder of de Sinterklaasintocht in Zaandijk 

bijvoorbeeld 

In 2024 ging daar ruim 27.500 naar toe, dit jaar wordt het 

ongetwijfeld weer meer 

 

Kortom 

We voegen waarde toe aan het bezoek aan de Zaanse Schans voor de 

toerist die in erfgoed geïnteresseerd is  

en dat is precies de toerist die we zo graag zien in de Zaanstreek en 

die centraal staat in het voorliggende plan 

 

Maar het Voetveer draagt ook bij aan de opgaven voor de stad 

- Denkt u aan economie en toerisme: we brengen jaarlijks meer 

dan 30.000 potentiële klanten naar de ondernemers op de 

Lagedijk 

- Denkt u aan maatschappelijke cohesie, het biedt zingeving aan 

mensen die op zoek zijn naar vrijwilligerswerk 

- En het Voetveer maakt met haar donaties het werk van andere 

vrijwilligers mogelijk 

 

Tot slot 

 

Er wordt nu gesproken over het afsluiten van de Zaanse Schans 

Daar zijn wij niet op tegen, ook wij ervaren dat de drukte steeds 

minder beheersbaar wordt 

 

maar wij willen wel graag blijven varen en  



onderdeel blijven van de Zaanse Schans én van de Zaanse 

samenleving 

 

Mijn vraag aan u is  

om er op toe te zien dat het Zaandijker Voetveer haar plek op de 

Zaanse Schans behoudt 

 

en dat bedoelen we heel letterlijk, want de huidige plek is niet alleen  

- de meest logische plek aan het einde van de Zaanse Schans 

- maar ook de meest aantrekkelijke plek vanwege het weidse 

uitzicht 

- en daarmee ook de veiligste plek om over te steken 

 

Ik wens u veel wijsheid toe in uw afwegingen 

 

Dankuwel voor uw aandacht 

 




